
Vragen voor het vragenuur 30 maart 2022 van 16.00 – 16.30 uur (Stadskerk)

I vragen van de fracties van GroenLinks en de PvdA over compensatie van de energielasten 

Drie weken geleden heeft de fractie van de PvdA schriftelijke vragen gesteld over de compensatie 
van de energielasten voor sociale minima. Op haar initiatief gaat de gemeente nu alvast mensen met 
een laag inkomen met 200 euro compenseren voor de hoge energielasten. Belangrijk, maar meer is 
nodig: de door het Rijk beloofde extra 600 euro (dus 800 euro in totaal) moet zo snel mogelijk aan 
iedereen met een laag inkomen uitgekeerd worden. 

Afgelopen vrijdag werd echter bekend dat het Rijk onvoldoende begroot heeft voor het verstrekken 
van deze 800 euro ter compensatie van energielasten.1 Dit komt onder andere doordat zij er vanuit 
gaat dat gemeenten niet alle sociale minima (tot 120%) weet te bereiken en omdat zij de 
uitvoeringskosten van gemeenten te laag lijkt in te schatten. Hiermee worden gemeenten de facto 
gestraft voor het proberen te bereiken van de inwoners die haar hulp het hardste nodig hebben. Er 
wordt daarom tevens melding gemaakt van gemeenten die daarom (nog) niet overgaan tot uitkering 
van de 800 euro compensatie, omdat zij er niet op vertrouwen hiervoor gecompenseerd te worden. 
Een slechte zaak, want veel mensen kunnen de energielasten niet meer betalen en hebben naast de 
200 euro die al wordt verstrekt de overige 600 euro keihard nodig. 

Op eerdere antwoorden van de vragen van de PvdA gaf de gemeente Groningen aan eveneens in 
afwachting te zijn van het Rijk voor de compensatie van deze extra 600 euro. De energieprijzen zijn 
echter alleen maar verder gestegen de afgelopen weken en rond deze tijd belandt de jaarafrekening 
op de mat. Snelle actie is daarom, volgens de fracties van GroenLinks en PvdA, nodig. Daarom 
hebben onze fracties hierover de volgende vragen

1. Herkent het college het in het artikel geschetste beeld dat er vanuit het Rijk voor de 
gemeenten onvoldoende compensatie voor de 800 euro per huishouden is? En geldt dit ook 
voor Groningen, met een bovengemiddeld grote groep sociale minima?

2. Op eerder verzoek van de PvdA om inwoners met een laag inkomen nu alvast te 
compenseren, ondanks uitblijven Rijksgeld, heeft het college aangegeven alvast 200 euro uit 
te keren. Voor de overige 600 euro was het college nog in afwachting van het Rijk. Weliswaar 
schiet het Rijk tekort, maar is het college ondertussen bereid om op zo kort mogelijke termijn 
alsnog de beloofde 800 euro (600 euro extra) over te maken aan de groep die hier recht op 
en dit zéér hard nodig heeft?

3. Is het college bereid, eventueel samen met andere gemeenten, haar afkeuren kenbaar te 
maken aan het kabinet met betrekking tot de volstrekt onvoldoende begroting voor deze 
belangrijke en noodzakelijke maatregel? Zo ja, hoe gaat het college dat doen? Zo nee, 
waarom niet?

b. aanvullende vragen van de fractie van de Stadspartij 100%voor Groningen (Yaneth Menger)

We hebben vernomen dat de Rijksoverheid een bedrag aan de gemeenten heeft 
toegezegd voor een tegemoetkoming in de steeds hoger wordende 
energiekosten. De minister noemde een bedrag van €800 per adres. We hebben 
vernomen dat de gemeente Groningen inmiddels is begonnen met het uitkeren 

1 Bron: https://nos.nl/nieuwsuur/artikel/2422634-te-weinig-geld-voor-beloofde-800-euro-energiecompensatie
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van een deel van dit geld, sommige mensen kregen al €200. We hebben een 
aantal vragen aan de desbetreffende wethouder van ons College:

1. Klopt het dat de tegemoetkoming in de gemeente Groningen terecht komt 
bij mensen die tot 120% van het minimuminkomen verdienen?

2. Zo ja, kan de wethouder dit concreet toezeggen nu?
3. Kan er door de gemeente nog getornd worden aan het bedrag van €800?
4. Kan de wethouder concreet toezeggen dat er niet wordt afgeweken van de 

door de minister toegezegde €800?
5. Hoe komen mensen in beeld die geen bijstandsuitkering ontvangen maar 

wel een inkomen hebben tot 120% van het minimum? Bijvoorbeeld 
mensen in de schuldsanering die weekgeld ontvangen.

6. Hoe wordt deze tegemoetkoming verrekend of gestort naar mensen in de 
schuldsanering, wordt dit in mindering gebracht op hun schuld of krijgt 
men het daadwerkelijk gestort?

7. Wat is het communicatie-en stappenplan van de gemeente Groningen om 
iedereen binnen dit kader van de 120% op tijd te bereiken?

II vragen van de fracties van D66 en PvdA over vervanging Paddepoelsterbrug (Tom Rustebiel)

In de afgelopen drieënhalfjaar is er veel gesproken en geschreven over de vervanging van de kapot 

gevaren Paddepoelsterbrug. Er is na veel publieke, politieke en bestuurlijke inzet de afspraak 

gemaakt dat er een nieuwe brug terugkomt. Begin dit jaar zou er een besluit worden genomen over 

de vaststellingsovereenkomst. Wij begrijpen van bewoners dat dit besluit er nog niet is en delen hun 

zorgen over het vervolg van het proces en de traagheid waarmee het zich voltrekt. 

Daarover hebben D66 en PvdA de volgende vragen:

1. Klopt het dat er nog geen vaststellingsovereenkomst is getekend en indien ja, waarom is dat zo 

gelopen?

2. Wat is de status van de plannen omtrent de vervanging van de Paddepoelsterbrug op dit moment? 

Zijn de bewoners nog goed betrokken? 
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